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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 
Ordförande Isabel Smedberg Palmqvist (L) och Kadir Kasirga 
(S) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 
Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 10 
september 2020. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll  

2.1. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 
förvaltningsgrupp den 18 augusti 2020 

2.2. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 19 augusti 2020 
 
Beslut 
Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 18 augusti 2020, samt anmälan av 
protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 19 augusti 2020, som blivit 
vederbörligen justerade, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 3   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 
utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut 
a) Delegationsbeslut till och med den 10 augusti 2020 från: 

Ledningsstaben 
Förskoleavdelningen 
Grundskoleavdelningen 
Gymnasieavdelningen  
Avdelningen för samordning och utveckling 
Avdelningen för ekonomi och styrning 
Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 
Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 
 

b) Anmälan av anställningsbeslut perioden 4 juni – 7 augusti 
2020, 119 stycken anställningsbeslut enligt ärendegrupp 
1002. 
 

c) Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av        
varaktig vistelse utomlands, 9 stycken under perioden 4 juni 
– 7 augusti, ärendegrupp 407a, dnr 4.2.3-6920/2019. 

 
d) Nedskrivning av fordringar, dnr 2.3.2-5635/2020. 

 

Övrigt 
e) Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande       

behandlingar 9 juni t.o.m. 27 juli 2020. 
 

f) Överenskommelse (ÖK 2) om samverkan mellan Skolverket 
och Stockholms kommun avseende insatser inom ramen för 
uppdraget om samverkan för bästa skola. 
 

4.1 Anmälan av ordförandebeslut med anledning av förordning 
(2020:115) om utbildning på skolområdet och annan pedagogisk 
verksamhet vid spridning av viss smitta angående 
gymnasieskolan. 

 
4.2 Anmälan av ordförandebeslut om permanent omplacering av 
elev till annan skolenhet. 
 
Beslut 
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för juli 2020 anmäldes. 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 
Särskilt uttalande 
Kadir Kasirga (S) och Tina Kratz (V) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt nedan: 
 
Coronapandemin har fått stora effekter på utbildningsnämndens 
verksamhet. Förvaltningen framhåller att de ekonomiska 
effekterna är svårbedömda och att prognosen är osäker. Dock ser 
vi nu att statens kompensation för sjuklönekostnader minskar 
förvaltningens kostnader med 110 miljoner kronor och har en 
positiv ekonomisk effekt. Det är en anmärkningsvärd skillnad 
jämfört med årets första rapport som visade stora underskott och 
ett betydligt större uttag ur resultatfonderna.  
 
Skolorna har inte gjort någon ny prognos sedan maj. Ett rimligt 
antagande är att regeringens åtagande att ersätta 
sjuklönekostnaderna får positiv effekt på skolornas ekonomi. 
Trots detta går flera skolor med underskott. Uttaget ur 
resultatfonderna är fortsatt högt. Och den borgerliga 
majoritetens skolbudget är fortfarande usel. 
 
Trots den tunga arbetsbelastningen som vårterminen innebar för 
skolornas rektorer och personal kvarstår kravet på nedskärningar 
som den minst sagt strama budgeten innebär. Vi har tidigare 
påpekat att besparingar ofta innebär nedskärningar inom 
personalstyrkan, något som främst drabbar elever som behöver 
extra stöd. När skolans verksamheter nu har hittat en vardag 
under pandemin är det inte färre kollegor som behövs, utan fler.  
 
Vi måste räkna med att anpassningar av skolverksamheten 
kommer att behövas under lång tid framöver. Det innebär ökade 
krav på bland annat undervisning i mindre grupper och färre 
elever i matsalen samtidigt, vilket båda kräver ökad tillgång till 
personal. Oron bland personal och fackliga företrädare över hur 
kvaliteten ska kunna behållas inom en så snäv ram kvarstår.  
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§ 6   
Ändring i delegationsordning för utbildningsnämnden 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förslag till ändring i 

delegationsordning för utbildningsnämnden 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Enligt kommunallagen får en kommunal nämnd delegera sin 
beslutanderätt i visst ärende eller en grupp av ärenden till en 
anställd i kommunen.  
 
Utbildningsnämnden beslutade i maj om tillägg i delegations-
ordningen med anledning av förordning (2020:115) om 
utbildning på skolområdet och annan pedagogisk verksamhet 
vid spridning av viss smitta. Tillägget gällde en möjlighet för en 
huvudman att fatta vissa beslut om fjärr- och 
distansundervisning även när en skolenhet är öppen. I 
förordning 2020:115 har nu införts en ny paragraf (11 b §) som 
innebär möjlighet för en huvudman att fatta beslut om att 
kombinera närundervisning med fjärr- och distansundervisning, 
under vissa förutsättningar i syfte att undvika trängsel i 
kollektivtrafiken. Paragrafen gäller endast gymnasieskolan. 
 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förslaget till ändring i delegationsordningen och att beslutet 
justeras omedelbart. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen i samverkan 
med avdelningen för ekonomi och styrning. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förslag till ändring i 

delegationsordning för utbildningsnämnden 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 7  

Ny idrottshall i Konradsberg 

- Förslag till utredningsbeslut 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

utredningsbeslut avseende ny idrottshall i Konradsberg. 
2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa ny 

detaljplan med tillhörande utredningar, samt utredning inför 
inriktningsbeslut, till en tillkommande kostnad om 1 mnkr, 
och en total kostnad om 6 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
återkomma med förslag till inriktningsbeslut i ärendet. 

 
Ärendet 
Det är brist på idrottslokaler på Kungsholmen. För att 
säkerställa skolornas behov av idrottslokaler föreslås en 
utredning av en ny idrottsanläggning i Konradsberg.  
 
SISAB:s kostnadsprognos för pågående och kommande 
utredningar inom detaljplaneprocessen överskrider 
förvaltningens delegationsgräns. Utbildningsnämnden behöver 
därför fatta beslut om att beställa fortsatt arbete inom 
detaljplaneprocessen samt utredningshandlingar inför 
inriktningsbeslut. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samråd med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen, 
samt i dialog med SISAB, exploateringskontoret och 
stadsbyggnadskontoret. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

utredningsbeslut avseende ny idrottshall i Konradsberg. 
2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa ny 

detaljplan med tillhörande utredningar, samt utredning inför 
inriktningsbeslut, till en tillkommande kostnad om 1 mnkr, 
och en total kostnad om 6 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 
återkomma med förslag till inriktningsbeslut i ärendet. 
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Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 8  

Ny gymnasieskola i Slakthusområdet 

- Förslag till utredningsbeslut 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
utredningsbeslut och ger förvaltningen i uppdrag att återkomma 
med förslag till inriktningsbeslut i ärendet. 
 
Ärendet 
För att möta stadens växande elevunderlag föreslår 
förvaltningen en utredning av en ny gymnasieskola i 
Slakthusområdet. En privat fastighetsägare ska uppföra en 
skolbyggnad som SISAB förväntas hyra på uppdrag av staden. 
Utbildningsnämnden har då möjlighet att hyra i andrahand.  
 
Utbildningsnämnden behöver fatta beslut om att förvaltningen 
fortsatt ska delta i arbetet för en ny detaljplan och 
utredningshandlingar. Detta är ett första inledande beslut inför 
ett inriktningsbeslut med sikte på en eventuell framtida 
inhyrning. 
 
Utbildningsförvaltningen anser att det är viktigt att delta aktivt i 
detaljplaneprocesser vid nybyggnadsområden för att säkra 
framtida skolfastigheter. Annars kan det framtida 
handlingsutrymmet för skolplaneringen kraftigt begränsas och 
möjligheten att säkra framtida nödvändiga kapaciteter kan 
försvåras. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samråd med gymnasieavdelningen, samt i dialog med 
exploateringskontoret, stadsbyggnadskontoret och SISAB. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden besluta att godkänna 
förvaltningens förslag till utredningsbeslut och ge förvaltningen 
i uppdrag att återkomma med förslag till inriktningsbeslut i 
ärendet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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Särskilt uttalande 
Tina Kratz (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan: 
 
I och med utveckling i Slakthusområdet så kommer det 
framgent att finnas ett stort behov av skolplatser för de nya unga 
stockholmarna som kommer flytta in i området.  
Område är idealiskt för en kommunal gymnasieskola, med sina 
goda kommunikationer inte minst för att elever från hela 
Söderort och Södermalm kan mötas där.  
 
Vi har under processen framhållit med tanke på det stora 
behovet av utbyggd skolverksamhet att måste staden behålla 
rådigheten över lokalhyrorna i ett livscykelperspektiv, och 
inhyrning hos privata fastighetsägare undvikas. Vi ser redan nu 
att det finns oro för att lokalhyran kan komma att bli för hög.  
 
Vi instämmer i att det är av största vikt att förvaltningen är med 
i processen för att minimera riskerna med en för dyr 
inhyrningskostnad. Då vi nu har överlämnat möjligheten att 
själva bygga skolan oroas vi hur den pågående pandemin kan 
komma att påverka bolaget och takten de väljer att utveckla 
marken. Om SISAB hade byggt skolan så hade vi visserligen 
också behövt väga prioriteringar under pandemin men då hade 
vi haft kvar rådighet i frågan. 
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§ 9  

Utbyggnad av Vasa Real 

- Förslag till reviderat genomförandebeslut 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens reviderade 

förslag att genomföra utbyggnad av Vasa Real, till en 
uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 350,4 
mnkr och med en tillkommande hyra första året om cirka 
16,6 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om godkännande av ett reviderat 
genomförande till en uppskattad hyresgenererande 
projektkostnad om cirka 350,4 mnkr och med en 
tillkommande hyra första året om cirka 16,6 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
evakueringslösning med tillfällig anpassning av aulan under 
ombyggnationen av kök och matsal, till en uppskattad 
hyresgenererande projektkostnad om cirka 2,5 mnkr. 

 
Ärendet 
Utbildningsnämnden har tidigare godkänt ett förslag om att 
genomföra en utbyggnad av Vasa Real för att utöka antalet 
elevplatser. Den kostnad som SISAB presenterade i sin senaste 
offert inför genomförandebeslut för projektet avviker dock 
kraftigt från tidigare beslutad kostnad. Förvaltningen har därför 
på nytt sett över alternativa lösningar till en utbyggnad.  
 
Förvaltningen föreslår dock att utbyggnaden av Vasa Real 
genomförs, med bakgrund av att inga externa lokaler har hittats 
att hyra. Det finns inte heller någon tillgänglig mark att etablera 
en ny skola på i området. Andra kapacitetshöjande projekt i 
området har lagts ner till förmån för projektet på Vasa Real där 
de nya elevplatserna kan finnas i januari 2023.  
 
Den tillkommande hyreskostnaden skiljer sig inte markant från 
tidigare genomförandeärende, trots att projektkostnaden ökat 
med nästan 100 mnkr. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samverkan med grundskoleavdelningen, huvudskyddsombud 
samt SISAB och Norrmalms stadsdelsförvaltning. Samråd med 
stadsledningskontoret skedde den 17 juni 2020. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
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behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens reviderade 

förslag att genomföra utbyggnad av Vasa Real, till en 
uppskattad hyresgenererande projektkostnad om cirka 350,4 
mnkr och med en tillkommande hyra första året om cirka 
16,6 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om godkännande av ett reviderat 
genomförande till en uppskattad hyresgenererande 
projektkostnad om cirka 350,4 mnkr och med en 
tillkommande hyra första året om cirka 16,6 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
evakueringslösning med tillfällig anpassning av aulan under 
ombyggnationen av kök och matsal, till en uppskattad 
hyresgenererande projektkostnad om cirka 2,5 mnkr. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 10  

Ombyggnad av kök och matsal samt tillskapande av 
grupprum på Fruängens skola 

- Förslag till genomförandebeslut 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag 

gällande ombyggnation av kök, matsal och tillskapande av 
grupprum på Fruängens skola, till en hyresgenererande 
projektkostnad om cirka 26,5 mnkr och med en 
tillkommande hyra år ett på cirka 1,6 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag 
gällande evakueringslösning, med tillfälliga anpassningar av 
idrottssalen på Fruängens skola, till en uppskattad 
hyresgenererande projektkostnad om cirka 2,5 mnkr. 

 
Ärendet 
Fruängens skola är en F-9 skola som utgörs av flera byggnader 
från 1950-talet. Kök och matsal utgör idag en bristfällig 
arbetsmiljö för kökets personal med stort behov av renovering 
och modernisering. Projektet omfattar i huvudsak ombyggnation 
av kök och matsal för att uppfylla en god arbetsmiljö och skapa 
effektiva och hygieniska flöden. Ett flertal nyckelfunktioner 
som idag saknas säkerställs, till exempel diskinlämning samt 
kyl- och frysrum. Anpassningarna samordnas med SISAB:s 
planerade underhåll. Därtill tillskapas tre grupprum på skolan 
med avsikt att avlasta helgruppsrum, vilket medför att skolans 
elevkapacitet ökar med 60 elever. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samverkan med grundskoleavdelningen och personal på 
Fruängens skola samt SISAB. Samråd har skett med 
huvudskyddsombud som avlagt yttrande utan erinran. 

 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag 

gällande ombyggnation av kök, matsal och tillskapande av 
grupprum på Fruängens skola, till en hyresgenererande 
projektkostnad om cirka 26,5 mnkr och med en 
tillkommande hyra år ett på cirka 1,6 mnkr. 
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2. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag 
gällande evakueringslösning, med tillfälliga anpassningar av 
idrottssalen på Fruängens skola, till en uppskattad 
hyresgenererande projektkostnad om cirka 2,5 mnkr. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11  

Riktlinjer avseende förenings- och kulturbidrag - 
demokrativillkor 

- Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2020/410 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har till utbildningsnämnden remitterat ett 
förslag till riktlinjer avseende demokrativillkor vid hantering av 
förenings- och kulturbidrag i staden. Riktlinjerna ska säkerställa 
att bidrag inte ges till föreningar/organisationer som har en 
verksamhet som står i strid med samhällets grundläggande 
värderingar om respekt för alla människors lika värde och 
enskildas grundläggande fri- och rättigheter. Nämnderna ska 
föra in ett demokrativillkor i sina riktlinjer eller rutiner för 
handläggning av förenings- och kulturbidrag. Det ska vara 
tydligt att en förutsättning för att få bidrag är att 
föreningen/organisationen uppfyller demokratikravet och att 
föreningen/organisationen kan bli återbetalningsskyldig om 
villkoret inte uppfylls. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget till riktlinjer och 
välkomnar också möjligheten att vid svårbedömda ärenden 
samråda med stadsledningskontoret inför beslut. Förvaltningen 
föreslår att utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 
i samverkan med grundskoleavdelningen och 
gymnasieavdelningen. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen.  
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2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Yrkande 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
 
Kadir Kasirga (S) och Tina Kratz (V) lade fram ett eget förslag 
enligt nedan och yrkade bifall för detta. 
1. Att utbildningsnämnden beslutar delvis godkänna 

förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra följande: 

 
Vi anser att förslaget i stort väcker fler frågor än det ger svar, 
och att dessa frågor behöver redas ut för att riktlinjerna ska vara 
behjälpliga i förvaltningarnas arbete.  
 
I förslaget till riktlinjer avseende förenings- och kulturbidrag – 
demokrativillkor, går att läsa att ”En förening/organisation som 
begår lagbrott eller använder utomparlamentariska metoder för 
att uppnå ett politiskt mål kan sägas motarbeta det demokratiska 
styrelseskicket och ska inte beviljas bidrag.”  
 
Definitionen av utomparlamentariska aktioner är enligt 
Nationalencyklopedin politisk aktivitet utanför det 
parlamentariska systemet. Vidare går att läsa att definitionen 
innefattar: 
”I en parlamentarisk demokrati kan det röra sig om fredliga 
demonstrationer, kampanjer eller andra opinionsyttringar, ibland 
mot parlamentariska beslut. Gränsen mellan legala och illegala 
utomparlamentariska aktioner kan ibland vara svår att dra. 
Tydligt illegala handlingar är t.ex. våldsamma aktioner och 
sabotage. Aktioner riktade mot det demokratiska 
parlamentariska systemet som sådant, t.ex. militärkupper och 
revolutioner, är också att betrakta som utomparlamentariska.” 
 
Då definitionen av utomparlamentariska metoder även innefattar 
fredligt politiskt påverkansarbete, såsom kampanjer och andra 
opinionsyttringar, så innebär det att om nämnden bifaller denna 
skrivning så riskerar ett antal av de föreningar som idag får 
föreningsbidrag att inte ha rätt till dem framöver. En 
pensionärsorganisation har till exempel all rätt att dela flygblad 
och en minoritetsorganisation har rätt att bedriva opinionsarbete. 
 
Även om vi förstår att syftet med riktlinjerna säkerligen är att 
tydliggöra att våld mot politiska motståndare är helt förkastligt 
så menar vi att denna skrivning måste förändras eller strykas då 
den riskerar att drabba även helt vanliga föreningar som 
använder sig av fredliga utomparlamentariska metoder. Vi vill 
till exempel påminna om att när politiska partier, från höger till 
vänster, delar flygblad – så är det utomparlamentariskt arbete. 
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Då riktlinjerna syftar till att vara ett stöd i nämndernas arbete 
med föreningsbidrag samt förtydliga, och stödja, nämnderna i 
detta arbete, så motverkar denna typ av skrivningar sitt syfte och 
öppnar för oklara tolkningar och godtycklighet i 
beslutsfattandet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 
 
Reservation 
Kadir Kasirga (S) och Tina Kratz (V) reserverade sig mot 
nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag. 
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§ 12  

Riktlinje avseende lokalupplåtelse – demokrativillkor 

- Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2020/415 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Utbildningsnämnden har fått förslag till ”Riktlinjer avseende 
lokalupplåtelser – demokrativillkor” på remiss från 
kommunstyrelsen. Riktlinjerna syftar till att säkerställa att 
lokaler inte upplåts till någon aktör som står i strid med 
samhällets grundläggande värderingar om respekt för alla 
människors lika värde och enskildas grundläggande fri- och 
rättigheter. Riktlinjerna innehåller åtgärder som nämnderna ska 
vidta för att säkerställa demokrativillkoret, underlag till stöd för 
bedömning i det enskilda ärendet och förslag till skrivningar att 
nyttja i upplåtelseavtal.  
 
Utbildningsförvaltningen ser överlag positivt på riktlinjernas 
utformning och syfte. Förvaltningen konstaterar samtidigt att 
förslaget innebär en mer omfattande handläggning av 
upplåtelser och ett ökat behov av stöd i handläggningen för att 
säkerställa en korrekt hantering. Förvaltningen föreslår att 
nämnden beslutar att godkänna tjänsteutlåtandet och överlämna 
det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning, 
i samverkan med grundskoleavdelningen och 
gymnasieavdelningen. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Yrkande 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
 
Kadir Kasirga (S) och Tina Kratz (V) lade fram ett eget förslag 
enligt nedan och yrkade bifall för detta. 
3. Att utbildningsnämnden beslutar delvis godkänna 

förvaltningens förslag till beslut. 
4. Att därutöver anföra följande: 
 
I förslaget till riktlinjer avseende förenings- och kulturbidrag – 
demokrativillkor, går att läsa att ”En förening/organisation som 
begår lagbrott eller använder utomparlamentariska metoder för 
att uppnå ett politiskt mål kan sägas motarbeta det demokratiska 
styrelseskicket och ska inte beviljas bidrag.”  
 
Definitionen av utomparlamentariska aktioner är enligt 
Nationalencyklopedin politisk aktivitet utanför det 
parlamentariska systemet. Vidare går att läsa att definitionen 
innefattar: 
”I en parlamentarisk demokrati kan det röra sig om fredliga 
demonstrationer, kampanjer eller andra opinionsyttringar, ibland 
mot parlamentariska beslut. Gränsen mellan legala och illegala 
utomparlamentariska aktioner kan ibland vara svår att dra. 
Tydligt illegala handlingar är t.ex. våldsamma aktioner och 
sabotage. Aktioner riktade mot det demokratiska 
parlamentariska systemet som sådant, t.ex. militärkupper och 
revolutioner, är också att betrakta som utomparlamentariska.” 
 
Då definitionen av utomparlamentariska metoder även innefattar 
fredligt politiskt påverkansarbete, såsom kampanjer och andra 
opinionsyttringar, så innebär det att om nämnden bifaller denna 
skrivning så riskerar ett antal av de föreningar som idag får 
föreningsbidrag att inte ha rätt till dem framöver. En 
pensionärsorganisation har till exempel all rätt att dela flygblad 
och en minoritetsorganisation har rätt att bedriva opinionsarbete. 
 
Även om vi förstår att syftet med riktlinjerna säkerligen är att 
tydliggöra att våld mot politiska motståndare är helt förkastligt 
så menar vi att denna skrivning måste förändras eller strykas då 
den riskerar att drabba även helt vanliga föreningar som 
använder sig av fredliga utomparlamentariska metoder. Vi vill 
till exempel påminna om att när politiska partier, från höger till 
vänster, delar flygblad – så är det utomparlamentariskt arbete. 
 
Då riktlinjerna syftar till att vara ett stöd i nämndernas arbete 
med föreningsbidrag samt förtydliga, och stödja, nämnderna i 
detta arbete, så motverkar denna typ av skrivningar sitt syfte och 
öppnar för oklara tolkningar och godtycklighet i 
beslutsfattandet. 
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Vi vill också framhålla en del kritik som inkommit från olika 
verksamheter i staden. Idrottsförvaltningen framhåller i sitt 
remissvar att deras lokalupplåtelser består främst av 
korttidsupplåtelser av idrottsytor- och lokaler genom nämndens 
bokningssystem till föreningar, företag, förbund som 
privatpersoner. Och menar att riktlinjerna är framtagna med 
utgångspunkten i fristående förfrågningar att nyttja staden 
lokaler och inte är anpassade utifrån omfattande löpande 
upplåtelseverksamhet så som vid bokningar av idrottsytor. Vi 
håller med idrottsförvaltningen i detta och menar riktlinjerna 
behöver tydliggöra hur kontroller vid löpande omfattande 
upplåtelseverksamhet ska genomföras proportionerligt samt att 
det behöver göras åtskillnad mellan återkommande 
verksamhetsstöd och stöd av projektkaraktär där större belopp 
beviljas och där särskilda beslut krävs. 
 
Slutligen vill vi framhålla kommentarer från fastighetskontoret 
som menar att det är oklart om riktlinjerna ska omfatta kontorets 
kommersiella verksamhet, som uthyrning till butiker som säljer 
barnkläder (som kan vara tillverkade av barn) men tar också 
exempel om uthyrning till musikkollektiv (som skulle kunna 
repetera och uppföra verk med odemokratiska texter) och 
skriver ”Kontoret bedömer det som mycket svårt att på ett 
effektivt sätt kunna kontrollera vandeln hos hyresgästerna i alla 
delar både inför och under avtalstiden. Detta skulle fordra 
mycket omfattande resurser och därtill en näst intill omöjlig 
objektiv bedömningsgrund.” Vi instämmer i fastighetskontorets 
bedömning och menar att riktlinjerna med bakgrund av detta 
och övriga synpunkter behöver tydliggöras för att vara 
användbara som just riktlinjer i verksamheternas löpande arbete.  

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 
 
Reservation 
Kadir Kasirga (S) och Tina Kratz (V) reserverade sig mot 
nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag. 
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§ 13  

Sveriges museum om Förintelsen (SOU 2020:21) 

- Remiss från kommunstyrelsen över slutbetänkande av 
Utredningen om ett museum om Förintelsen, dnr. KS 
2020/830 

 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Betänkandet Sveriges 
museum om Förintelsen” till utbildningsnämnden. Betänkandet 
föreslår att ett museum om Förintelsen ska etableras. Museet ska 
utveckla och förmedla kunskap om Förintelsen som historiskt 
skeende och lyfta fram berättelser från överlevande med 
anknytning till Sverige. 
 
Utbildningsförvaltningen är positiv till förslaget att etablera 
Sveriges museum om Förintelsen, eftersom museets föreslagna 
inriktning och verksamhet tydligt ansluter till skolans uppdrag 
och det skulle kunna fungera som en resurs för undervisningen 
om Förintelsen. Utbildningsförvaltningen ser positivt på att 
museets pedagogiska uppdrag är tydligt framskrivet i 
utredningen. Att den pedagogiska verksamheten kan göras 
enkelt tillgänglig för skolorna ser förvaltningen som överordnad 
frågan om museets fysiska lokalisering och organisation. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att överlämna 
förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts av avdelningen för stöd kring lärande och 
elevhälsa i samråd med grundskoleavdelningen och 
gymnasieavdelningen. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 14  

Högre växel i minoritetspolitiken - stärkt samordning och 
uppföljning (SOU 2020:27) 

- Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2020/974 
 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänstutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat betänkandet ”Högre växel i 
minoritetspolitiken – stärkt samordning och uppföljning” (SOU 
2020:27) till utbildningsnämnden för yttrande. 
 
I utredningen föreslås att myndighetsuppdraget som rör de 
judiska, romska, sverigefinska och tornedalska minoriteternas 
rättigheter flyttas från länsstyrelsen i Stockholms län till 
Institutet för språk och folkminnen. Sametinget har, i enlighet 
med regeringens direktiv, fortsatt kvar uppdraget för samernas 
räkning.  
 
Utbildningsförvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till 
förslagen i betänkandet. Utbildningsförvaltningen välkomnar ett 
samlat grepp och en samordning av arbetet med nationella 
minoriteters rättigheter. Utbildningsförvaltningen välkomnar 
även de föreslagna åtgärderna för att stärka stödet till kommuner 
och regioner med riktade kunskapshöjande insatser och stöd för 
kompetensförsörjning på lokal nivå. Samtidigt ställer sig 
förvaltningen frågande till att uppföljningsansvaret för samtliga 
minoriteter och minoritetsspråk inte ligger samlat på en 
myndighet. Det riskerar att leda till en bristande tydlighet och 
ineffektivitet när två olika myndigheter utvecklar en 
rapporteringsstruktur för uppföljningen.  
 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänstutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts av grundskoleavdelningen i samverkan med 
förskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 

 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänstutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilt uttalande 
Kadir Kasirga (S) och Tina Kratz (V) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt nedan: 
 
Minoritetslagen förutsätter att kommuner inom 
förvaltningsområdena kan erbjuda till exempel omsorg på 
minoritetsspråk. Det finns en utmaning med detta i och med en 
brist på personal med adekvat språk och kulturkompetens - en 
fråga som lyfts inom förskolan och skolan men som likväl är 
aktuell inom andra områden. Liggande förslag innebär att 
kommuner nu kommer få utökat stöd i frågor som 
informationsmaterial, utbildning, metodstöd mm vilket 
välkomnas.  
 
Utredningen föreslår nu fyra delmål varav ett rörande kulturell 
identitet – att personer som tillhör en nationell minoritet har rätt 
till språk och tillgång till sitt kulturarv. Det är bra att man lyfter 
målet och uppmärksammar att det finns och kommer att finnas 
människor som inte kan språket fullt ut men som har en kulturell 
identitet kopplad till någon av de nationella minoriteterna.  
Utöver detta hade vi önskar att utredningen haft en 
barnkonsekvensanalys.  
 
Alla nationella minoriteter har rätt till modersmålsundervisning, 
men den rättigheten är avhängd tillgång på modersmålslärare. 
Bristen på modersmålslärare gör att barn som egentligen ska ha 
rätt till modersmålsundervisning inte får den rätten tillgodosedd.  
Här anser vi att det hade varit lämpligt att komma med förslag 
på hur man kan koppla samman barn med språk och kultur även 
om det är en brist på modersmålslärare. Det måste finnas 
möjligheter för barnen att tala och lära sig sitt språk även om 
lärarna är få. För att säkerställa en högre växel krävs att förlag 
på förändringar gällande samordning och uppföljning av 
minoritetspolitiken antas få positiva konsekvenser för dagens 
och morgondagens barn och unga.  
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I utredningen beskrivs vikten av barn och ungas delaktighet. 
Utredningen beskriver också utmaningar kring barn och ungas 
egen organisering. Hur utredningens förslag ska hantera dessa 
utmaningar är dock svårt att utläsa av utredningen förslag. En 
barnkonsekvensanalys i utredningen hade tydliggjort hur 
förslagen förhåller sig till barn och ungas rättigheter. 
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§ 15  

Slöjförbud i Stockholms stads grundskolor 

- Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2020/501 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen.   

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har till utbildningsnämnden remitterat 
motionen ”Inför ett slöjförbud i Stockholms stads grundskolor” 
från Peter Wallmark m.fl. (SD). Motionärerna föreslår att 
kommunfullmäktige ska besluta att Stockholms stad inför ett 
slöjförbud på alla skolor i kommunen. 
 
Utbildningsförvaltningen avstyrker förslaget. Förvaltningens 
tolkning av gällande lagstiftning är att det idag saknas rättsliga 
förutsättningar att införa ett generellt förbud mot slöja i skolan. 
Rättsliga klargöranden från andra myndigheter, såsom 
förvaltningsrätten och Skolverket, bör inväntas innan förslaget 
utvärderas till fullo. I motionen framförs att slöjförbud är en 
nödvändig åtgärd för att komma tillrätta med hedersförtryck och 
religiöst våld. Förvaltningen vill framhålla att arbetet med 
hedersrelaterat våld och förtryck har intensifierats under de 
senaste åren i Stockholms stad.   
 
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 
till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen.   

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Yrkande 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
 
Martin Westmont (SD) lade fram ett eget förslag enligt nedan 
och yrkade bifall för detta. 
1. Att utbildningsnämnden beslutar avslå förvaltningens 

förslag till beslut. 
2. Att återremittera ärendet. 
3. Att därutöver anföra följande: 
 
Sverigedemokraterna anser att de värderingar som slöjan 
representerar inte hör hemma i den svenska skolan. Vår bild 
efter att ha varit ute och talat med många flickor i våra 
ytterförorter är att de får stora problem om de inte bär slöja. 
Detta går helt emot det öppna sekulära samhälle som Sverige är 
och som vi värnar. Ett led i att hjälpa dessa flickor är att 
Stockholms stad inför ett slöjförbud på alla skolor i kommunen. 
 
Motionen argumenterar för att flickor som lever under 
hedersförtryck ska ges fullgoda möjligheter till utbildning. 
Utbildningsförvaltningens skriver i sitt svar att man inväntar 
beslut i förvaltningsrätten innan man kan utreda ett slöjförbud 
till fullo. Förvaltningsrättens beslut lär ske i närtid och det är 
därför en god idé att återremittera ärendet så 
utbildningsförvaltningen ges möjlighet att utreda ärendet till 
fullo när förvaltningsrättens beslut väl inkommit. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 
 
Reservation 
Martin Westmont (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för sitt eget förslag. 
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§ 16  

Motion om att klarlägga Stockholms stads kostnader för 
nyanlända, asylinvandring och illegala invandrare 

- Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2020/393 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om att klarlägga 
Stockholms stads kostnader för nyanlända, asylinvandring och 
illegala invandrare” från Peter Wallmark (SD) och Martin 
Westmont (SD) till utbildningsnämnden för yttrande. 
I motionen föreslås att kommunen initierar en utredning om de 
ekonomiska konsekvenserna för Stockholms stads ekonomi som 
den förda och den pågående mottagningen av nyanlända, 
illegala- och asylinvandrare får för Stockholms stad och dess 
invånare. 
 
Förvaltningen konstaterar att precis som för inrikes födda, så 
gäller för utrikes födda stockholmare att de bidrar till såväl 
stadens skatteintäkter som utgifter inom olika områden. 
Förvaltningen konstaterar också att resultatet av en sådan 
utredning som föreslås i motionen saknar relevans för 
förvaltningens uppdrag eller interna fördelning av resurser, då 
det är förutsättningar och behov som ska styra hur resurser 
fördelas, inte om en elev eller dess vårdnadshavare är födda i 
Sverige eller inte. Mot bakgrund av ovanstående avstyrker 
förvaltningen motionens förslag. 
 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning i 
samarbete med förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen, 
gymnasieavdelningen samt avdelningen för personal och 
kompetensförsörjning. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart.  
 
Yrkande 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
 
Martin Westmont (SD) lade fram ett eget förslag enligt nedan 
och yrkade bifall för detta. 
1. Att utbildningsnämnden beslutar tillstyrka motionen. 
2. Att därutöver anföra följande: 
 
Stockholmarna har rätt att få klarhet kring hur deras gemensamt 
inbetalade skattemedel spenderas av stadens styrande politiker. 
Avsaknaden av transparens kring frågor som rör kriminalitet 
och kostnader kopplade till den förda invandringspolitiken är ett 
misslyckande ur demokratisynpunkt. Vi respekterar de som 
vidhåller att en fortsatt asylinvandring till Sverige är bra ur ett 
ekonomiskt perspektiv, men påstår man att det är så måste man 
också kunna belägga sitt påstående.   
 
Frågor rörande kostnader för invandringen är mångfacetterade 
och svåröverskådliga. Pensions-myndigheten har på uppdrag av 
regeringen nyligen gjort en kartläggning kring statens kostnader 
för pensioner kopplat till den förda invandringspolitiken. 
Resultatet visar att den stora asylinvandringen från länder med 
låg utbildningsnivå till Sverige kommer att fördubbla statens 
kostnader för grundskyddet i pensionssystemet. Också på 
regeringsnivå tas det fram underlag kring sambandet mellan 
asylinvandring och ökande kostnader.  

 
Den här sortens utredningar behövs även på kommunal nivå. Ett 
breddat beslutsunderlag ökar förståelsen för att all politik 
handlar om prioriteringar. Kostar något väldigt mycket måste 
man spara in på något annat. Med anledning av det ovan 
nämnda anser vi att motionen ska bifallas i sin helhet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 
 
Reservation 
Martin Westmont (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för sitt eget förslag. 
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§ 17 

Införande av klimatlådan i Stockholm 

- Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2020/582 
 
Beslut 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 
 
Ärendet 
I en motion från Emilia Bjuggren (S) framförs att det bör införas 
en klimatlåda i Stockholm. I motionen föreslås att den mat som 
blir över från skolors matservering ska säljas till målgruppen 
skolpersonal, elever och elevers vårdnadshavare, med syfte att 
minska matsvinnet. Initialt ska konceptet prövas i en eller två 
skolor inom ramen för ett pilotprojekt och därefter skalas upp 
till att omfatta flera skolor. 
 
Utbildningsförvaltningen har under flera år arbetat aktivt med 
att minska matsvinn och med att utveckla miljö- och 
klimatsmarta måltider. Förvaltningen avstyrker dock motionens 
förslag, eftersom skolor idag av flera skäl inte får sälja 
överbliven mat till anställda, med flera. Att sälja mat till 
anställda räknas som en förmån och ska förmånsbeskattas. 
Vidare ska inte skolan konkurrera med restauranger och 
matbutiker. Ur livsmedelssäkerhetssynpunkt anser förvaltningen 
att det inte är lämpligt att sälja överbliven mat i bufféservering. 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samverkan med grundskoleavdelningen och 
gymnasieavdelningen. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 18 augusti 2020. Ärendet har även 
behandlats vid utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 19 augusti 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden besluta att godkänna 
tjänsteutlåtandet och överlämna det till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 

 
Yrkande 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Kadir Kasirga (S) och Tina Kratz (V) lade fram ett eget förslag 
enligt nedan och yrkade bifall för detta. 
1. Att utbildningsnämnden beslutar tillstyrka motionen. 
2. Att därutöver anföra följande: 
 
Motionen föreslår ett pilotprojekt där personal, elever och 
föräldrar erbjuds köpa mat från skolan eller förskolan. Mat som 
annars skulle slängas. Därmed minskas matsvinnet samtidigt 
som staden bidrar till att underlätta vardagspusslet genom att 
familjer erbjuds färdiglagad och näringsrik mat till middagen. 
En win-win helt enkelt.  
 
Därför är det beklagligt att läsa att förvaltningen så lättvindigt 
avfärdar förslaget med tillsynes enkla argument. Flera 
kommuner har infört klimatlådan och om man var villig att på 
riktigt pröva möjligheten skulle en snabb kontakt med 
exempelvis Avesta kommun kunna utreda hur de löst frågan om 
konkurrens eller förmånsbeskattning. Det går såklart att hitta 
andra vägar än bufféservering om livsmedelsverkets regler 
hindrar det. Vi förvånas över hur det så tvärsäkert förkastas att 
klimatlådan skulle vara bra att testa i någon endaste variant i 
någon endaste förskola eller skola i hela Stockholms stad. 
 
Stadens arbete med att minska matsvinnet har tagit fart sedan 
kommunfullmäktige antog den stadsövergripande matstrategi 
som den rödgrönrösa majoriteten tog fram under förra 
mandatperioden. Nu har även stadens miljöprogram ett delmål 
om minskat matsvinn. Utbildningsförvaltningen har ett utökat 
ansvar för genomförandet av matstrategin. Men att 
förvaltningen redan gör ett arbete för att minska matsvinnet 
förtar inte möjligheten att göra det ännu bättre. Nya initiativ som 
minskar matsvinnet bör prövas.  
 
Pilotprojekt som modell har tidigare visat sig vara ett 
tillförlitligt förfarande för att testa nya metoder. Genom 
pilotprojekt prövas den nya verksamheten och utvärderas. Bara 
det senaste året har flera pilotprojekt som initierades under den 
förra majoriteten utvärderats och permanentats tack vare goda 
resultat. Naturligtvis kan projekt också förkastas om resultaten 
inte är tillfredsställande. Men om man inte testar finns heller 
inget att utvärdera. Vi anser därför att ett pilotprojekt i enlighet 
med motionens förslag bör genomföras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 
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Reservation 
Kadir Kasirga (S) och Tina Kratz (V) reserverade sig mot 
nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag. 
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§ 18 

Övriga frågor 

Kadir Kasirga (S) framförde att några av nämndens ersättare 
uttryckt önskemål om att delta vid sammanträdet på distans, då 
det för närvarande endast är nämndens ledamöter som deltar 
fysiskt vid sammanträdet för att minska risken för 
smittspridning.  
 
Förvaltningschef Lena Holmdahl anförde att det finns möjlighet 
att delta på distans men att det uppställs en rad formkrav för att 
ett sammanträde på distans ska kunna genomföras, bland annat 
gällande teknisk utrustning. Vidare är nämndens sammanträden 
slutna vilket ställer höga krav på informationssäkerhet. 
Utbildningsförvaltningen har efterfrågat tydligare anvisningar 
från stadsledningskontoret i frågan.  
 
Ordföranden anförde att det är beklagligt att ersättare inte kan 
delta vid sammanträdena för närvarande men att förhoppningen 
är att ersättarna ska kunna delta fysiskt vid sammanträdena 
under hösten. 
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